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Protokół nr IX/19 

z IX sesji Rady Gminy Kobylanka 

z dnia 27 czerwca 2019 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Kobylanka 

 

Porządek obrad 

IX Sesji Rady Gminy Kobylanka w dniu 27.06.2019 r. godz. 9.00 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Wręczenie radnemu zaświadczenia o wyborze. 

3. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego. 

4. Wnioski do protokołu z sesji  z dnia  30.05.2019 r. 

5. Wystąpienie przedstawicieli Starostwa Powiatowego Stargard dotyczące współpracy 

Gminy Kobylanka  ze Starostwem Stargardzkim. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami zwłaszcza  z wykonania 

uchwał przedstawione w formie pisemnej i ustnej, w tym informacja  nt. bieżącej 

sytuacji finansowej. 

7. Informacje o działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. 

8. Interpelacje i zapytania. 

9. Przedstawienie raportu o stanie gminy Kobylanka za rok 2018. 

10. Debata nad raportem o stanie gminy Kobylanka: 

a) głosy radnych, 

b) głosy mieszkańców. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kobylanka wotum zaufania – 

projekt   nr 40/19. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok – 

projekt nr 41/19: 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Kobylanka i sprawozdania   z 

wykonania budżetu Gminy Kobylanka za 2018 rok, 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o 

sprawozdaniu  z wykonania budżetu za 2018 rok, 

c) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii o 

sprawozdaniu   z wykonania budżetu gminy za rok 2018, 

d) zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Kobylanka wraz ze 

sprawozdaniem   z wykonania budżetu za 2018 rok – podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok -– 

projekt nr 42./19: 

a) rozpatrzenie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie  absolutorium, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy, 

c) udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kobylanka za rok 2018 – podjęcie 

uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok – projekt  nr  43/19. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego stanowiącego własność komunalną  – projekt nr 44/19. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XII/75/15 Rady Gminy Kobylanka z 

dnia 24 września 2015 r. w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kobylanka, opracowanego w ramach realizacji  

projektu pn.: Zintegrowany Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Szczecińskiego Obszaru 

Metropolitarnego – projekt nr 45/19. 



2 

 

17. Podjęcie uchwały – zmieniająca Uchwałę Nr III/20/10 Rady Gminy Kobylanka z dnia 

30 grudnia 2010 r. w sprawie uznania za pomnik przyrody - projekt nr 46/19. 

18. Podjęcie uchwały – zmieniająca Uchwałę Nr XIX/121/04 Rady Gminy Kobylanka z 

dnia 25 marca 2004 r. w sprawie uznania za pomniki przyrody - projekt nr 47/19. 

19. Podjęcie uchwały – zmieniająca Uchwałę Nr VIII/56/15 Rady Gminy Kobylanka z 

dnia 30 kwietnia 2015 r. w sprawie ustanowienia użytków ekologicznych – projekt nr 

48/19. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Kobylanka – projekt   nr 49/19. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Kobylanka oraz 

nadania jej statutu – projekt nr 39/19. 

22. Odpowiedzi na złożone interpelacje i zapytania.  

23. Wolne wnioski i informacje. 

24. Zamknięcie obrad.           

 

Ad.1 

Otwarcie i stwierdzenie quorum.  

Przewodnicząca Rady Gminy Alicja Ordon witając wszystkich przybyłych o godzinie 09.00 

otworzyła IX sesję Rady Gminy Kobylanka oświadczając, iż zgodnie z listą obecności i 

wobec ustawowego składu Rady Gminy stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

ustawowych uchwał. Załącznik nr 1 do protokołu – lista obecności. Załącznik nr 2 do 

protokołu – lista obecności gości. 

 

Ad.2 

Wręczenie radnemu zaświadczenia o wyborze. 

Przewodnicząca RG poprosiła Panią Przewodniczącą Komisji Wyborczej ,aby wręczyła 

zaświadczenie o wyborze panu Andrzejowi Świąder. Przewodnicząca Gminnej Komisji 

Wyborczej, dokonała wręczenia dokumentu poświadczającego wybór na radnego Gminy 

Kobylanka w wyborach z dnia 09 czerwca 2019 r. 

Przewodnicząca RG oraz pozostali radni pogratulowali wyboru. Następnie pani Alicja Ordon  

przeszła do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.3 

Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego. 

Złożenie ślubowania w wyniku braków formalnych musiało zostać przesunięte. Pani 

Przewodnicząca zarządziła 5 minut przerwy, po której odczytała tekst ślubowania. 

Pan Andrzej Świąder przyjął ślubowanie. Przewodnicząca RG podziękowała i pogratulowała 

w imieniu całej Rady Gminy. 

 

Ad.4 

Wnioski do protokołu z sesji z dnia 30.05.2019r. 

Pani Przewodnicząca RG zwróciła się z zapytaniem do radnych , czy mają jakieś wnioski i 

uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

Wniosek złożyła radna Czesława Grabowska, która miała uwagi do pkt.3 protokołu, 

dotyczącego „Ochrona zdrowia na terenie gminy/informacja o pracy Niepublicznego 

Ośrodka Zdrowia”.  

Pani radna zauważyła, że na zadane przez nią pytanie: Czy istnieje potrzeba utworzenia filii 

ośrodka zdrowia w Reptowie? Dr. Grelecki odpowiedział: cyt. „Nie” i ta wypowiedź nie 

została ujęta w protokole. W tym fragmencie protokół został poprawiony przez 

protokołującego. 
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Ponadto pani Czesława Grabowska wskazała, iż w wypowiedzi dr. Greleckiego ujętej w 

protokole zabrakło informacji, którą przekazał .Według radnej nie zostało napisane, cyt. 

„Pan doktor powiedział, że nie ma potrzeby tworzenia nowej placówki leczniczej, ponieważ 

wzrost zachorowalności występuje w okresie jesienno- zimowym i jeśli zachodzi taka 

potrzeba godziny pracy placówki są wydłużone, a on sam wraz z lekarzami pełniącymi dyżur 

w ośrodku będzie przyjmował chorych do ostatniego pacjenta.” 

Naniesiono poprawki do protokołu. 

Ponadto radna Cz. Garbowska miała uwagi do kolejnego wpisu dotyczącego jej osoby oraz 

radnej Dąbkowskiej. Jak zauważyła w protokole widnieje wpis cyt.: 

„Radna Z. Dąbkowska i radna Cz. Grabowska opuściły salę obrad o godz. 15:55.” 

oraz „Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy A. Ordon 

podziękowała radnym za przybycie i dokonała zamknięcia VIII sesji Rady Gminy o godz. 

15.55”. 

Radna w swych uwagach poprosiła, aby poprawić godziny. 

Pani Przewodnicząca RG poinformowała, iż godzina została poprawiona podczas spotkania z 

protokolantem. Pani Alicja Ordon podziękowała radnej za wnikliwość przy zapoznawaniu się 

z protokołem. 

 

Ad. 5 

Wystąpienie przedstawicieli Starostwa Powiatowego Stargard dotyczące współpracy 

Gminy Kobylanka ze Starostwem Powiatowym. 

Pani Przewodnicząca RG poinformowała wszystkich zgromadzonych, iż zostało wystosowane 

zaproszenie do Starostwa Powiatowego na obrady RG Kobylanka. Jednak, jak przekazała 

Pani Przewodnicząca, kilka dni wcześniej biuro RG otrzymało informację, iż nikt z zarządu 

starostwa nie będzie mógł uczestniczyć w obradach. Spowodowane to jest obowiązkami 

służbowymi. W imieniu Starostwa Powiatowego wystąpi radny powiatowy, który przedstawi 

najważniejsze informacje dotyczące naszej Gminy. Pani Alicja Ordon oddała głos panu 

Mariuszowi Nosal. 

Na wstępie swej wypowiedzi, radny przeprosił, iż wcześniej nie skorzystał z zaproszeń RG do 

uczestnictwa w obradach sesji, ale nadmiar obowiązków służbowych mu to uniemożliwiał. 

Radny M. Nosal poinformował wszystkich obecnych, iż Zarząd Powiatu podjął decyzję o 

remoncie dróg w Gminie Kobylanka. Warunkiem jest spełnienie pewnych wymogów. Środki 

na remont miałyby pochodzić z Funduszu Dróg Samorządowych .W ciągu roku Powiat może 

wystąpić tylko o dwie drogi do remontu, a potrzeb jest naprawdę dużo. W tym roku Zarząd 

chce złożyć wniosek do Funduszu o remont drogi w Kunowie. Inwestycja miałaby być 

realizowana w przyszłym roku. Pan Nosal zauważył, że duży wkład w to przedsięwzięcie 

włożyła Pani Wójt i Wice wójt oraz pan Ireneusz Siwiec. 

Pani Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie konkretnych warunków jakie musi spełnić 

Gmina Kobylanka przy inwestycji. 

Pan radny przedstawił w skrócie  raport o stanie inwestycji na terenie Powiatu w latach 2016-

2018. W każdej gminie, w której znajduje się droga powiatowa i były realizowane inwestycje 

z tym związane, w budżecie były zabezpieczone środki pieniężne. Każda gmina 

partycypowała w kosztach. Dla przykładu Gmina Dolice, gdzie koszt remontu drogi wyniósł 

ponad 7 mln zł, wyłożyła ponad 2 mln ze swojego budżetu. 

Pan Mariusz Nosal zauważył, że remont drogi w Kunowie będzie najdroższą inwestycją w 

historii Powiatu i wyniesie ponad 12 mln zł. Sam Powiat nie udźwignie takiego ciężaru 

finansowego, w związku z powyższym radny zwrócił się z prośbą, aby RG Kobylanka 

uchwalając przyszłoroczny budżet wzięła pod uwagę inwestycję, jak będzie miała miejsce w 

Kunowie. 

Inwestycja ma trwać około 3 lat , będzie przebiegała etapowo. 
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Pan Mariusz Nosal przekazał, że odbyło się spotkanie z Zarządem Powiatu i Panią Wójt 

podczas, które pani Julita Pilecka pozytywnie zapatrywała się na inwestycję. Ponadto radny 

poinformował, że podczas spotkania była także poruszona kwestia chodnika w Reptowie i też 

tutaj posiada pozytywne informacje, że także będzie realizacja tych inwestycji. 

 

Po wystąpieniu Radnego, pytania zadawali radni Gminy Kobylanka. 

Jako pierwsza głos zabrała pani Czesława Grabowska. Radna nawiązała do wypowiedzi 

dotyczącej budowy chodnika w Reptowie. Przekazała, że uczestniczyła wraz z sołtys 

Reptowa w spotkaniu z panią Łucką podczas, którego zadeklarowała, że sołectwo Reptowo 

wyłoży także własne środki w kwocie 30 tys. zł na tę inwestycję.  

Pan M. Nosal poinformował, że wie o spotkaniu i wszystkie ustalenia zostały mu przekazane. 

Jako kolejna głos zabrała radna J. Kisielewska, która zapytała: 

- Jakie konkretne warunki musi spełnić Gmina przy planowanej inwestycji? 

Następnie radna zapytała o starą „10”, która wymaga zdecydowanie bardziej modernizacji.  

Pan radny odpowiadając na pierwsze pytanie wskazał na potrzebę zabezpieczenia przez RG 

Kobylanka w przyszłorocznym budżecie środków finansowych na potrzeby inwestycji, 

ponieważ Powiat bez współudziału Gminy nie udźwignie takiej inwestycji. 

Jeśli zaś chodzi o drogę  S10 , to zarówno pani Wójt jak i Wice wójt uczestnicząc w spotkaniu 

z Zarządem wyraziły potrzebę remontu właśnie tej drogi, jednak priorytetem dla Starostwa 

jest obecnie droga w Kunowie i tutaj Zarząd Powiatu podjął decyzje o remoncie tej drogi 

powiatowej. 

Kolejne zapytanie zgłosił radny Z. Drohomirecki, który poruszył temat drogi w Niedźwiedziu 

w kierunku Zdunowa. Z informacji jakie posiada od GDDiA  droga ma być robiona, jednak 

nie posiada konkretnych terminów. W związku z tym pytanie dotyczy wiedzy radnego 

powiatowego na ten temat. Pan M. Nosal przeprosił i przyznał, że nie jest mu znany ten 

temat, poprosił pana Z. Drohomireckiego o kontakt , aby w najbliższym czasie rozwiązać 

problem. Radny Gminy zapytał również o pas drogi powiatowej przechodzący przez 

Niedźwiedź , a dokładnie o możliwość przycięcia drzew znajdujących się tam. Sołectwo nie 

ma takiej możliwości , jednak jest to teren należący do Powiatu i należałoby rozwiązać tę 

kwestię. Wskazał, że po ostatnich burzach wiele gałęzi połamało się i obecnie ten stan drzew 

zagraża życiu mieszkańców. Radny Nosal obiecał, że zajmie się także tym tematem. 

Radny powiatowy przekazał zgromadzonym, że od 1999 roku gminy dostawały pieniądze na 

remont dróg w postaci subwencji, które niekoniecznie musiały być wydane na to , na co 

zostały przeznaczone, to spowodowało, że przez długi czas drogi nie były remontowane. Na 

odtworzenie dróg powiatowych na dzień dzisiejszych ponad 720 mln złotych. Zaapelował o 

współpracę samorządów z powiatu, bo wymagało to wiele zachodu, aby drogę w Kunowie 

wpisać w harmonogram dróg przeznaczonych do remontu. 

Głos zabrała również radna D. Orzoł, która zwróciła się z prośbą, aby pochylić się nad 

kwestią koszenia trawy wzdłuż ścieżki rowerowej w Morzyczynie. Radna zwróciła uwagę, na 

fakt, że droga S10 została przejęta przez Powiat i to w jego gestii jest dbanie o podkaszanie 

trawy. 

Radny Nosal ustosunkowując się do prośby, przekazał, że jest mu znany ten temat . Wie 

również ,ze na spotkaniu także poruszano te kwestie. Według informacji jakie uzyskał od pani 

starosty, wynika ,że jest ustalony harmonogram podkaszania trawy i starostwo się tego 

trzyma. Radna wskazała, że Morzyczyn jest miejscowością turystyczną i koszenie nie może 

odbywać się przysłowiowo dwa razy do roku. Należy dbać o wygląd tej ścieżki. Pani D. 

Orzoł ze swojej strony pilnuje, aby to było regularnie koszone , jednak nie widzi współpracy 

ze strony Starostwa . Radny Nosal obiecałeś ponownie poruszy ten temat. 

Głos zabrała również radna Dąbkowska, która zapytała, czy istniej możliwość budowy ścieżki 

pieszo rowerowej od przejazdu w Reptowie do Kobylanki. Z inicjatywą wyszło sołectwo 
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Reptowo i Cisewo oraz przychyla się sołectwo Niedźwiedź. Radna wskazała, że wielokrotnie 

składała zapytanie w tym temacie, uzyskując odpowiedź, że w wieloletnim planie 

finansowym nie ma miejsca na takie inwestycje, ponieważ jest to droga powiatowa. Pani Z. 

Dąbkowska zapytała czy jest możliwość zorganizowania spotkania, na którym określono by 

jakie plany są związane z tym terenem? Ponadto radna przekazała, że na zorganizowanym 

spotkaniu w Motańcu była poruszona kwestia drogi między Cisewem a Niedźwiedziem. 

Radna zapytała, czy byłaby możliwość zainstalowania na tej drodze chociaż dwóch 

spowalniaczy, aby zmniejszyć niebezpieczeństwo na drodze? Jest to droga powiatowa. Taka 

inwestycja zapewniłaby chociaż odrobinę poczucia bezpieczeństwa. Głos zabrała również 

radna Cz. Grabowska, która dodała, że w związku  z zamknięciem drogi na Cisewo, cały 

wzmożony ruch będzie odbywał się wąską drogą na Reptowo, a to z kolei stworzy 

niebezpieczeństwo dla mieszkańców i uczniów SP w Reptowie. Chodzi , aby tę drogę 

poszerzyć. 

W odpowiedzi radny M. Nosal zauważył, że wszystkie  poruszone sprawy są bardzo ważne , 

jednak w ciągu roku nie da się wszystkiego nadrobić. Radny wskazał, że w latach 2016-2019 

nie dokonywały się żadne inwestycje na terenie Gminy Kobylanka, więc jest wiele jeszcze do 

zrobienia. 

Głos zabrał radny I. Siwiec podziękował panu M. Nosalowi za informacje, które przekazał. 

Zauważył, że tak duże dofinansowanie jest dla Gminy bardzo korzystne i sądzi ,że Rada 

przychyli się do tego , aby partycypować w kosztach. Cieszy się ,że będzie to droga w 

Kunowie, bo jest to bolączka od wielu lat. Głos zabrał również radny Andrzej Stechnij, który 

zapytał, ile  wynosiłoby 20% naszego wkładu i czy zapadła już decyzja Pani Starosty i Rady 

Powiatowej jak kwotowo to by się rozłożyło na Gminę Kobylanka i Starostwo Powiatowe? 

Radny powiatowy odpowiadając na pytanie poinformował, że kwota byłaby rozłożona na 3 

lata, czyli na dłuższy okres czasu. Przypomniał ,że 80% kosztów pokryje Fundusz Dróg 

Samorządowych i taka szansa już się może nie powtórzyć Nie można jednak na dzień 

dzisiejszy określić jaka ona będzie, ceny się zmieniają i koszty również będą różnie się 

przedstawiać. Na chwilę obecną szacuje się koszt remontu na około 12 mln zł, ale to może 

ulec zmianie. Wszelkie porozumienia muszą mieć zgodę każdej ze stron. Radny wskazał, że 

kwota przypuszczalna do zapłaty wyniosłaby ok 1 mln zł na trzy lata, tak jak oszacował to 

radny I. Siwiec. 

 

Głos zabrała radna Cz. Grabowska , która zapytała skąd taką wiedzę na temat kosztów 

inwestycji posiada radny I. Siwiec. Pan Nosal poinformował, że radny Siwiec brał udział w 

spotkaniu w Starostwie. Radna Grabowska zauważyła, że radny I. Siwiec nie uczestniczy w 

posiedzeniach komisji Rady gminy Kobylanka. 

 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy podsumowując wystąpienie radnego Mariusza Nosala 

poinformowała, że problem modernizacji dróg jest ważny w aspekcie krajowym , 

powiatowym a przede wszystkim gminnym. Pani Alicja Ordon podziękowała za wystąpienie 

panu radnemu.  

Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.6 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami zwłaszcza z wykonania 

uchwał przedstawione w formie pisemnej i ustnej, w tym informacja nt. bieżącej sytuacji 

finansowej. 

1. W dniu 1 czerwca odbyło się otwarcie sezonu sekcji żeglarskiej MDK Stargard. W 

otwarciu uczestniczyła pani wicewójt Irena Rybarczyk. 
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W tym samym dniu odbywały się też w różnych miejscowościach zabawy i festyny z okazji 

Dnia Dziecka. Urząd nie został poinformowany o tych wydarzeniach, podobnie jak o innych 

imprezach organizowanych przez sołtysów. 

2. 8 czerwca jednostki OSP z Bielkowa i Kobylanki brały udział w powiatowych zawodach 

pożarniczych. Zajęły odpowiednio 12 i 14 miejsce (na 18 drużyn). 

3. 10 czerwca wójt i skarbnik gminy uczestniczyły w XV Forum Samorządowym w 

Szczecinie. Poruszono wiele ważnych kwestii związanych z funkcjonowaniem samorządów. 

4. W dniach 14-16 czerwca odbyły się Dni Gminy Kobylanka. W założeniach wydarzenie 

miało być imprezą dla wszystkich mieszkańców gminy, wspólną zabawą i integracją. Stąd 

program inny niż dotychczas, pojawiły się nowe, ciekawe elementy. Ci, którzy byli obecni, 

bardzo chwalą przebieg imprezy. Natomiast frekwencja była mała – niektórzy twierdzą, że z 

powodu braku informacji, lecz najważniejszą przyczyną jest brak współpracy ze strony 

sołtysów. Na spotkanie organizacyjne do wójta przyszło 2 sołtysów (Kobylanka, Kunowo) i 1 

oddelegował przedstawicieli rady sołeckiej (Reptowo). Spośród pozostałych 1 poinformował 

telefonicznie o nieobecności (Morzyczyn), pozostali (p.Grabowska, p.Drohomirecki, p.Ordon, 

p.Stateczna, p.Głodała, p.Andrzejczak) nie przyszli i nie zawiadomili o przyczynach 

nieobecności. 

Podziękowania: p.wicewójt, p.Jaskulska, p.Skóra, p.Jasińska, koła gospodyń z Kobylanki, 

koło z Morzyczyna, zespół Kalina, firma Kwiatoland, p.Sałata. 

5. Odbyło się posiedzenie Powiatowego Zespołu ds. Zarządzania Kryzysowego w sprawie 

przygotowań do sezonu nad kąpieliskiem Miedwie. 

6. 15 czerwca odbyły się obchody 70-lecia OSP w Niedźwiedziu. 

7. W dniu 18 czerwca pani wicewójt brała udział w uroczystym apelu z okazji święta 102 

batalionu ochrony w jednostce wojskowej w Bielkowie. 

8. W tym samym dniu wójt brała udział w dwóch walnych zgromadzeniach stowarzyszeń, 

których gmina jest członkiem – stowarzyszenia Sieja i stowarzyszenia WIR. 

9. 19 czerwca odbyło się zakończenie roku szkolnego – wójt otrzymała zaproszenie na 

uroczystość w Kunowie, zaś na pożegnanie absolwentów wójt i wicewójt otrzymały 

zaproszenia do Reptowa. 

10. W Urzędzie Marszałkowskim miało miejsce spotkanie z Marszałkiem Województwa 

Zachodniopomorskiego Olgierdem Geblewiczem. Marszałek najprawdopodobniej wkrótce 

odwiedzi naszą gminę. 

11. Odbyły się dwa spotkania z mieszkańcami w sprawie wymiany starych pieców – 

jedno z nich dotyczyło prezentacji programów, z których można pozyskać dofinansowanie, 

drugie zaś miało na celu pomoc w ubieganiu się o fundusze z programu Czyste Powietrze. 

12. W kościele w Morzyczynie odbył się koncert Chóru Uniwersytetu Szczecińskiego oraz 

Capelli Toruniensis. Koncert był zorganizowany po raz trzeci i otwierał sezon letni nad 

Miedwiem. Dotychczas koszt gminy wynosił 30 tys., w tym roku gmina dołożyła tylko 4 tys., 

pozostałą kwotę pozyskano od sponsorów. 
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13. Odbyło się spotkanie u p. Starosty, razem z radnym powiatowym M.Nosalem. 

Rozmowa dotyczyła budowy drogi w Kunowie. Planujemy dalsze rozmowy, niemniej jednak 

budowa tej drogi jest uzależniona od gotowości gminy do partycypacji w kosztach. 

14. W dniu 22 czerwca grupa strażaków brała udział w zawodach w Boitzenburgu, 

zorganizowanych z okazji 85-lecia jednostki w Klaushagen. Nasze drużyny zajęły 2 i 5 

miejsce. Był to bardzo sympatyczny pobyt, na pewno będziemy rozwijać współpracę z 

Boitzenburgiem, nie tylko w ramach jednostek strażackich. 

15. Odbyło się walne zebranie SSOM. Głównym problemem są opóźnienia w realizacji 

projektów oraz kwoty przetargów dużo wyższe od zakładanych. Nie wiadomo, czy nie 

będziemy musieli zwiększyć środków na budowę punktów przesiadkowych w przyszłym 

roku. 

16. We wtorek 25 czerwca odbyło się spotkanie pod nazwą „Bezpieczny senior” 

zorganizowane przez Komendę Powiatową Policji. 

17. Jutro 28.06.2019 o godz. 13.00 odbędzie się uroczyste otwarcie zakończonej inwestycji 

gminnej „Zagospodarowanie terenu rekreacyjno-wypoczynkowego Camping 104 „Miedwie” 

w Zieleniewie”. Jest to inwestycja dofinansowana ze środków WIR. 

Wykonawca: Zakład Ogólnobudowlany – Wiesław Kachniarz  

Wynagrodzenie wykonawcy: 406.753,09 zł brutto 

Kwota dofinansowania: 190.890,00 zł brutto 

Zakres prac: wymiana nawierzchni na kostkę betonową, wykonanie trzech wiat,   

wydzielenie pomieszczenia dla osób niepełnosprawnych w istniejącym budynku 

sanitarnym    

Dodatkowo został wykonany dach świetlicy znajdującej się na tym campingu- 25.867,99 zł 

brutto.  

 

18. Punkt przesiadkowy Reptowo i SKM Reptowo-Miedwiecko – jesteśmy na etapie 

uzyskiwania ostatnich uzgodnień i prawa do dysponowania nieruchomością od PKP 

19. Rozbudowa budynku SP w Kobylance (r.80101 § 6050) 

Generalny Wykonawca w dniu 04.06.2019 r. zgłosił zakończenie robót. Wójt Gminy powołał 

komisję odbiorową i wyznaczył termin rozpoczęcia procedury odbiorowej na 10.06.2019 r. Z 

przeprowadzonych czynności Komisja sporządziła protokół z wyszczególnieniem uwag 

dotyczących zakresu umownego robót oraz wad wykonanych robót – termin usunięcia usterek 

wyznaczono na 26.06.2019 r. W dniu 10.06.2019 r. złożono wniosek w Powiatowym 

Inspektoracie Nadzoru Budowlanego w Stargardzie o pozwolenie na użytkowanie, czekamy 

na kontrolę (PINB ma 21 dni na przeprowadzenie kontroli). 

Wyłoniono dostawców pierwszego wyposażenia rozbudowanej części budynku szkoły, termin 

na wyposażenie został ustalony do 22.07.2019 r.    

20. Budowa mieszkań socjalnych w Reptowie na dz. 221/4  

Wszystkie roboty budowlane zostały zakończone, została wykonana inwentaryzacja 

geodezyjna powykonawcza. Czekamy na potwierdzenie mapy zasadniczej przez Kolejowy 

Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej. 
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21. Rewitalizacja średniowiecznego układu urbanistycznego osady Rekowo wraz z 

odtworzeniem zabytkowych elementów, infrastruktury drogowej  

Roboty prowadzone są zgodnie z harmonogramem rzeczowo-finansowym, Wykonano 100 % 

kanalizacji deszczowej, wykonawca kończy drogę z kostki granitowej, wykonuje warstwy 

konstrukcyjne pod nawierzchnie asfaltową, na placu integracyjnym została ustawiona wiata. 

Z Urzędu Wojewódzkiego przyszła informacja o zakwalifikowaniu naszego wniosku o 

dofinansowanie na listę rekomendowanych wniosków – lista została wysłana do 

zatwierdzenia do ministerstwa.   

22. Przebudowa węzła cieplnego w świetlicy wiejskiej w Bielkowie  

Wszystkie roboty zostały zakończone. W dniu 29.05.2019 r. został spisany protokół 

końcowego odbioru robót.  W dniu 11.06.2019 r. złożono wniosek w Powiatowym 

Inspektoracie Nadzoru Budowlanego w Stargardzie o pozwolenie na użytkowanie, czekamy 

na decyzję 

23. Droga Cisewo-Zieleniewo – w dalszym ciągu czekamy na podpisanie umowy o 

dofinansowanie. 

24. Wykonanie dokumentacji technicznej oraz uzyskanie decyzji ZRID (Cisewo) – 

jesteśmy w trakcie realizacji, termin wykonania: 30.08.2019, wykonawca: Usługi Projektowo-

Budowlane Roman Kaczmarek, wynagrodzenie wykonawcy: 8 487,00 zł 

25. SP Kunowo – 18 czerwca przekazano plac budowy pod remont dachu w szkole. Termin 

zakończenia remontu ustalony jest na 19.08.2019 r. Wykonawca: Gozdera Cezary – Dachy, 

wynagrodzenie wykonawcy – 349 743,50 zł. 

26. Droga Reptowo-Morzyczyn – jesteśmy w trakcie prac projektowych. Na etapie wstępnej 

koncepcji, w dniu 18.06. 2019 r. odbyło się spotkanie konsultacyjne z mieszkańcami. 

Wykonawca: Usługi Projektowo – Budowlane Roman Kaczmarek 

Wynagrodzenie wykonawcy: 44.895,00 zł brutto 

Zakres prac: Wykonanie dokumentacji projektowej  

Termin realizacji: 31.10.2019 r. 

27. Chodnik w Motańcu – jesteśmy na etapie podpisywania umowy na wykonanie 

dokumentacji projektowej. 

Do 18.06.2019 r. wpłynęły trzy oferty  

Oferta najkorzystniejsza: Usługi Projektowo – Budowlane Roman Kaczmarek – 

 47.970,00 zł brutto (pozostałe oferty: 52 tys. i 74 tys. zł) 

28. Poprawiono bezpieczeństwo na ul.Jeziornej w Kobylance. Zostały wymalowane 

oznaczenia poziome w newralgicznych miejscach, wyznaczono przejście dla pieszych i 

zamontowano 
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Skarbnik gminy przedstawiła informacje nt. bieżącej sytuacji finansowej gminy: 

 

Stan na 31.05.2019 r. 

 

Dochody – 40,92 % 12 833 373,41 zł 

 

Wydatki – 33,74 % 12 606 158,91 zł 

 

Wpływy z PIT 2 645 565,00 zł 

 

Podatek od nieruchomości 3 184 547,54 zł 

Wydatki majątkowe 3 415 918,16 zł 

 

Wydatki bieżące 9 190 240,75 zł 

 

Nadwyżka 227 214,50 zł 

 

Stan środków na rachunku bankowym 1 144 479,00 zł 

 

Informacja o realizacji uchwał zał. 3. 

 

Ad. 7 Informacje o działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. 

 

Pani Przewodnicząca po przerwie wznowiła obrady i przeszła do kolejnego punktu porządku 

obrad. 

Pani Alicja Ordon w sposób chronologiczny przedstawiła informacje, jakie wpłynęły do biura 

obsługi Rady Gminy Kobylanka: 

 

31.05.2019 r. – pismo OSP w Bielkowie dotyczące ujawnionych zagrożeniach na terenie 

kąpieliska Miedwie. Informacja została przekazana do organu wykonawczego Gminy celem 

podjęcia działań.; 

31.05.2019 r. – pismo z Wydziału Kadr i  Wynagrodzeń w miejscu, dotyczące opodatkowania 

szkoleń radnych gminy,   w odpowiedzi opinia z kancelarii prawniczej  „ Biel, Judek i 

wspólnicy „ wyjaśniająca zasady pobierania zaliczki na podatek dochodowy. 

31.05.2019 r. – raport o stanie gminy Kobylanka za rok 2018; 

31.05.2019 r. – pismo od Wojewody Zachodniopomorskiego dotyczące oświadczeń 

majątkowych pani Alicji Ordon Przewodniczącej rady Gminy Kobylanka oraz pani Julity 

Pileckiej – Wójt Gminy Kobylanka; 

03.06.2019 r. pismo od prezesa Sądu Okręgowego określającego liczbę ławników dla spraw 

rodzinnych w Gminie Kobylanka. Rada może dokonać wyboru 1 ławnika; 

09.06.2019 r.- Radni uczestniczyli w wycieczce objazdowej na  terenie Gminy. Zaproszono 

Panią Wójt, jednak na 5 minut przed odjazdem pani J. Pilecka odwołała swój udział ze 

względu na sprawy rodzinne. 

10.06.2019 r. – pismo z RIO  w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Kobylanka w sprawie udzielenia absolutorium  Wójtowi z tytułu wykonania budżetu 

za rok 2018 – opinia pozytywna; 

11.06.2019 r. – grupa mieszkańców złożyła zgłoszenie do udziału w debacie nad raportem o 

stanie Gminy Kobylanka za rok 2018. Z wnioskiem wystąpiło 10 osób. 

11.06.2019 r.- Przewodnicząca RG poinformowała, iż uczestniczyła w uroczystościach 

wręczenia Srebrnego Krzyża zasług pani dyrektor CKiR Teresie Jasińskiej.  
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11.06.2019 r – pismo Wojewody Zachodniopomorskiego informujące o wszczęciu 

postępowania nadzorczego względem uchwały nr VIII/53/19 RG Kobylanka 

 

- pismo Wojewody Zachodniopomorskiego informujące o wszczęciu postępowania 

nadzorczego względem uchwały nr VIII/52/19 RG Kobylanka; 

 

- pismo Wojewody Zachodniopomorskiego informujące o wszczęciu postępowania 

nadzorczego względem uchwały nr VIII/55/19 RG Kobylanka; 

 

12.06.2019 r. – Odpowiedzi na interpelacje – zapytania radnych  z dnia 30.05.2019 r.  

14.06.2019 r. – Pani Przewodnicząca uczestniczyła w uroczystościach obchodów 70 lecie 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Niedźwiedziu; 

17.06.2019 r. – wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody zachodniopomorskiego  

dotyczące uchwały nr VIII/52/19; 

18.06.2019 r. Komendant KPP w Stargardzie udzielił pisemnej odpowiedzi na zapytanie 

radnego A. Stechnija. Pismo znajduje się w biurze obsługi RG. 

24.06.2019 r. – Rada powiatu Stargardzkiego przysłała zaproszenie na obrady sesji; 

26.06.2019 r. – Starosta Iwona Wiśniewska pisemnie podziękowała za zaproszenie na sesję w 

dniu 27.06.2019 r. jednocześnie poinformowała ,że nie będzie mogła uczestniczyć ze względu 

na obowiązki służbowe. 

25.06.2019 r.- pismo  odpowiedź RIO w sparwie zapytania Komisji Rewizyjne RG 

dotyczącego prawidłowości składnia ofert konkursowych, 

26.06.2019 r.- informacja – rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Zachodniopomorskiego , 

stwierdzające nieważność uchwały nr VIII/55/2019 z dnia 30.05.2019 roku oraz  uchwały nr 

VIII/53/2019 

Pani Przewodnicząca odczytała uzasadnienie  rozstrzygnięcia, jednocześnie poprosiła , aby 

Pani Wójt w wolnych wnioskach udzieliła odpowiedzi, dlaczego uchwały zostały 

unieważnione. Pani Alicja Ordon przekazała Pani Wójt, że odpowiedzi oczekuje również na 

piśmie. 

Pani przewodnicząca podsumowała wycieczkę objazdową po Gminie. Pani Alicja Ordon 

poinformowała ,że miał to być swego rodzaju rekonesans zwłaszcza dla nowych radnych. Po 

objeździe można wyodrębnić najważniejsze problemy Gminy. Składają się na nie : 

- Stan dróg gminnych,  

- Problem z oświetleniem w miejscowościach, 

- Stan niektórych świetlic gminnych. 

 Pani Przewodnicząca zauważyła, że są to sprawy nad którymi należy się pochylić w 

najbliższym czasie. 

 

Ad.8 

Interpelacje i zapytania 

Przewodnicząca udzieliła głosu radnym. Jako pierwsza zapytanie zgłosiła radna Cz. 

Grabowska, która wystąpiła w imieniu mieszkanki Krystyny Dubrowskiej. Radna zapytała, 

czy prawdą jest, że pani Dubrowska nie otrzyma lokum w nowo budowanych mieszkaniach 

socjalnych w Reptowie? Drugie zapytanie dotyczyło drogi leśnej nr 740/1. Pani Cz. 

Grabowska już w kwietniu zgłaszała interpelacje, jednak do dnia dzisiejszego nie uzyskała 

odpowiedzi. Będąc niedawno w pobliżu tej drogi zauważyła, że skarpa się osuwa  i zwróciła 

się z zapytaniem, czy będą wykonane jakieś prace w tym kierunku. 

Kolejne zapytanie zgłosiła radna Z. Dąbkowska , zapytała czy jako sołtys Reptowa może 

uczestniczyć w  pracach Komisji Socjalnej przydzielającej mieszkania? Kolejne zapytanie 

dotyczyło organizacji dodatkowych zajęć dla dzieci w czasie wakacji przez CKiR oraz gminę 
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Kobylanka. Na chwilę obecną zajęcia odbywają się jedynie w weekendy. 

Następnie głos zabrał radny Z. Drohomirecki , który poruszył problem dojazdu do działek nr 

173/174/175 znajdujących się w obrębie Niedźwiedzia. Poinformował, ze dojazd jest 

zablokowany przez osobę, która zakupiła działkę wcześniej. Radny poprosił o interwencję w 

tej sprawie.  

Radny zgłosił również interpelację, aby oczyścić stawek , który znajduje się w centrum 

Niedźwiedzia, ponieważ sołectwo nie jest w stanie samo tego dokonać. 

Pani wyraziła uwagę, że jest to wniosek a nie interpelacja i należałoby go złożyć zgodnie z 

harmonogramem obrad we wnioskach.  

Ostatnie zapytanie dotyczyło podjazdu. Radny zapytał, kiedy będzie uruchomiona procedura 

przygotowująca inwestycję. 

 

Radna D. Orzoł poprosiła Panią wójt o udzielenie informacji, skąd zostały przekazane środki 

w kwocie 30.000 zł na dofinansowanie zakupu pojazdu przez OSP Bielkowo. Radna 

potwierdziła w swej wypowiedzi, że pozyskano 80.000 zł ze środków zewnętrznych, 

natomiast nadal nie wiadomo , skąd wzięto sumę 30.000 zł. Pani Dorota Orzoł poprosiła o 

udzielenie odpowiedzi na bieżąco ,ze względu na fakt ,że jest to bardzo ważna sprawa dla 

budżetu Gminy. 

 

Radna J. Kisielewska poruszyła temat reklamy umieszczonej w trójkącie widoczności przy 

wjeździe na oś. Zielone. Jak zauważyła , stwarza to realne zagrożenie w ruchu drogowym. 

Radna poprosiła o szybką interwencję w tej sprawie. 

Pani J. Kisielewska przekazała również, że oczekuje od Pani Wójt szerszej odpowiedzi na 

zgłaszane interpelacji. Według radnej, odpowiedzi są lakoniczne i mało wyczerpujące.  Radna 

w swojej wypowiedzi prosiła, aby podawać konkrety i nawiązała do sprzątania drogi Jeziornej 

i zasypanych studzienek po burzach, które w niedawno przeszły . Pani J. Kisielewska 

zwróciła się o informację jaka firma sprząta te drogi i jak wygląda harmonogram tego 

sprzątania. Radna swoja interwencje traktuje jako zgłoszenie i oczekuje udzielenia 

odpowiedzi na nie. 

Kolejna sprawa jaka poruszyła radna dotyczy znaków jaki zostały postawione , po jej 

interwencji, jednak w odpowiedzi, Pani Wójt  poinformowała, że jeśli finanse znaki będą 

postawione na osiedlach. Radna wyraziła swoją opinię, twierdząc ,że są drogi gminne i nie ma 

potrzeby ponoszenia dodatkowych kosztów. Radna skłonna jest sam stworzyć mapkę i 

wprowadzić rozwiązania. Radna powołała się na kodeks wykroczeń, który wyraźnie mówi ,że  

Za brak właściwych oznaczeń skutkuje karą  grzywny. 

Na koniec pani Jolanta Kisielewska zapytała się o sprawę sieci światłowodowej, czy nastąpił 

jakiś progres w tej kwestii, bo jak się orientuje , terminy są dość ograniczone. 

 

Kolejne pytanie zadał radny R. Stateczny , który poprosił o informację , na jakim etapie jest 

realizacja ścieżki pieszo – rowerowej do Bielkowa? I jaką by miała posiadać ewentualnie 

długość? 

 

Pani Przewodnicząca zapytała radnej Orzoł, czy oczekuje odpowiedzi na zadane wcześniej 

pytanie, radna odpowiedziała, że tak. 

 

Ad. 9 

Przedstawienie raportu o stanie gminy Kobylanka za rok 2018.  

 

Głos zabrała Pani Wójt, która poinformowała zgromadzonych ,iż raport  jest obowiązkowy 

według nowych przepisów. Obejmuje swym zakresem okres roku 2018 i musi być 
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przedstawiony do 31 maja . Na podstawie raportu RG udziela bądź nie udziela wotum 

zaufania wójtowi. 

Raport jest podzielony na dwie części: pierwsza jest o charakterze ogólnym , natomiast druga 

jest bardziej szczegółowa. 

Pani Wójt poinformowała, że Gmina posiada obecnie 5211 mieszkańców i zanotowano saldo 

dodatnie migracji mieszkańców. To oznacza ,że Gmina się rozwija. W części drugiej są 

informacje dotyczące finansów , oświaty, uchwał, inwestycji , dotacji. 

Pani Wójt pokrótce przedstawiła najważniejsze informacje.  

Szczegółowe  dane znajdują się w raporcie, który stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 10 

Debata nad raportem o stanie gminy Kobylanka: 

a) głosy radnych, 

b) głosy mieszkańców 

 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że w związku z dużą liczbą osób , które zgłosiły się 

do debaty nad raportem o stanie Gminy Kobylanka za rok 2018, zgodnie z przepisami 

radni otrzymują nieograniczony czas na wypowiedź , natomiast mieszkańcy – 5 minut. 

W związku z e zgłoszonym sprzeciwem mieszkańców, Pani przewodnicząca 

skonsultowała się z radca prawnym i zarządziła przerwę. 

 

Po przerwie: 

Jako pierwszy, głos zabrał pan Leszek Gąsiorowski. Mieszkaniec Kobylanki wskazał, iż 

w kwietniu 2018 roku  gazetce gminnej ukazał się artykuł, w którym były wójt 

informował o przygotowaniu dokumentacji do przetargu na oświetlanie, a także o 

porozumieniu z ENEA, w ramach którego , poza przetargiem miały być zawieszone 

lampy oświetleniowe. Pytanie do pani Wójt brzmi : Na jakim etapie jest realizacja tych 

zamierzeń? 

Odpowiedź Pani Wójt: Według wiedzy jaką posiadam, żadne działania nie zostały 

podjęte. Nie było przygotowanej dokumentacji przetargowej ani podpisania żadnej 

umowy. Informacja w gazecie jest nieprawdziwa. 

 

Grażyna Skrzypek – mieszkanka Rekowa 

Pytanie dotyczy inwestycji , która jest aktualnie realizowana w mojej miejscowości. Czy 

na wszystkie inwestycje ciężkie, które są teraz realizowane, Gmina pozyskała środki 

zewnętrzne ? Czy na inne inwestycje ubiegano się o środki krajowe, unijne z funduszy? 

 

Odpowiedź Wójt: Pozyskano środki na remont ul. Długiej w kwocie 1.200.000 zł na 

pozostałe inwestycje nie pozyskano żadnych środków, były próby pozyskania środków na 

remont ul. Jeziornej , jednak wniosek został odrzucony. Jeśli chodzi o inwestycję w 

Rekowie, dopiero ja w kwietniu 2019 złożyłam wniosek i czekam na otrzymanie 

dofinansowania. 

 

Radny D. Dąbkowski wspomniał o kwocie dofinansowania , którą otrzymała SP w 

Reptowie na termomodernizację. Wójt wyjaśniła, iż jest to premia, jako częściowy zwrot 

kosztów inwestycji. 

 

Radna Cz. Grabowska zapytała o drogę Cisewo- Zieleniowo, na która został złożony 

wniosek. Wójt odpowiedziała, że chodzi o inwestycje za rok 2018. 
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Marzena Kosiacka 

Pytanie: Czy oprócz pożyczek , kredytów zaciągniętych w roku 2018 są jeszcze inne? 

Odpowiedz Wójt: Zobowiązań wymagalnych nie ma, natomiast są zobowiązania 

niewymagalne, które wynikają z zawartych wcześniej porozumień. Czas płatności nie jest 

ściśle określony. Obecnie jesteśmy winni  mieszkańcom 2 mln złotych za wykup 

nieruchomości pod budowę dróg. W takiej sytuacji negocjujemy z mieszkańcami, aby 

móc jej powoli regulować. Zostały podjęte uchwały , które nie były realizowane. 

 

Tatiana Gąsiorowska 

Pytanie : Gmina poniosła na promocje w roku 2018  ponad 500 tys. zł, proszę o 

uzasadnienie tych wydatków. Pytanie skierowano do RG. 

Odpowiedź Przewodniczącej: autorem raportu jest Wójt , pytania proszę kierować do 

Wójta. 

Odpowiedź Wójt: W mojej ocenie wydatki były zdecydowanie za duże, zbyt wiele 

pieniędzy poszło na pomniki, organizację imprez . Komisja rewizyjna dokonała analizy 

wydatków na promocję. Radny Malinowski ustosunkował się do wypowiedzi , twierdząc, 

że  na podstawie suchych faktów nie jest w stanie określić, czy były dobrze wydatkowane 

pieniądze. Pani Wójt odpowiedziała, że radni wielokrotnie sami te wydatki uchwalali. 

 

Tomasz Skirzyński 

Pytanie : Uchwała w sprawie strategii rozwoju gminy Kobylanki. Dlaczego ta strategia 

nie była realizowana w roku 2018? 

Odpowiedź Wójt: Strategia jest bardzo dobrze przygotowana. Posiada solidną podstawę 

do działania gminy, jej rozwoju. W mojej ocenie zawiera takie kierunki rozwoju, które 

przyniosą korzyść gminie. Należy jej się trzymać. Nie chciałabym się o tym wypowiadać 

dlaczego nie była realizowana. 

 

Małgorzata Majchrzak 

Pytanie : Ile kosztuje utrzymanie każdej szkoły z osobna ?Czy jest to adekwatne do 

liczby uczniów? 

Odpowiedź Wójt : Nie dzieli się kosztów ze względu na liczbę uczniów. Ogółem koszt 

utrzymania wszystkich placówek wyniósł ponad 4 mln zł. Otrzymaliśmy również 

pieniądze z subwencji, za każdym dzieckiem spoza z gminy idą pieniądze. W takim 

kontekście nie można postrzegać negatywnie , że w naszych szkołach uczą się dzieci 

spoza gminy. 

Pytanie : Co to jest ta pozostała działalność? 

Odpowiedź Wójt: W ramach tego mieszczą się nagrody. 

 

Andrzej Czerbakowski 

 

Pytanie: W  raporcie jest mowa o wstrzymaniu się z wszelkimi wydatkami do 2021 roku, 

jest to smutny obraz naszej gminy. Do tego wszystkiego należy dodać niekontrolowany 

wzrost cen i innych wydatków. To będę koszty , które bardzo wpłyną na budżet. 

Mój apel ,aby oszczędzać.  

Odpowiedź Wójt: Problem z podniesieniem podatku jest ograniczony ustawą. Stan 

finansów napawa smutkiem mnie, bo rok 2018 był naprawdę  bardzo ciężki. 

Pytanie : czy te różnice nie wpłyną na zdolność kredytową? 

Odpowiedź Wójt : Póki co jesteśmy na styku. Mieścimy się w widełkach, musimy jednak 

trzymać finanse w ryzach , nie zadłużać się maksymalnie , ponieważ nie w razie potrzeby 
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realizacji pilnej inwestycji nie będziemy mieli żadnych środków. 

 

Cezary Kwaśny 

Pytanie : Chciałem się zapytać o zagospodarowanie przestrzenne . we wrześniu 2017 

roku gmina Kobylanka podjęła uchwałę w tej sprawie . 

Odpowiedź Wójt : Uchwały zostały podjęte, ale plany nie zostały zrealizowane. Zlecenie 

nie poszło. W tej chwili zleciłam sporządzenie planu dla tego kawałka Kobylanki, 

zwłaszcza ul. Chrobrego. Szacowane są koszty. 

 

Barbara Eiding 

Pytanie  : Mnie najbardziej interesują inwestycje w Kunowie. Jak to się stało ,że mimo że 

sytuacja finansowa gminy jest ciężka znalazły się w roku 2019 pieniądze na remont 

dachu w szkole , modernizację pieca? Gdyby rok wcześniej było to zrobione, nie byłoby 

tylu szkód w szkole. 

Odpowiedź : Ta inwestycja była potrzebna , sadze ,że w ub. roku były inne plany co do 

szkoły i dlatego nie została ona zmodernizowana. 

Zapadłą decyzja o budowie nowej szkoły i zrobię wszystko, żeby Kunowo miało nowa 

szkołę 

Głos zabrała radna Cz. Grabowska, która stwierdziła ,że dyrektor szkoły nie zgłaszał 

potrzeby remontu dachu. Mówił o tym radny Adamczyk, odsyłam do protokołu z tamtej 

sesji. 

Radna Kisielewska  stwierdziła, że radny Nosal nie nalegał na remont dachu. 

Barbara Eiding poinformowała, że na jednej z sesji byli rodzice dzieci, którzy mówili o 

potrzebie remontu dachu. 

Radny Drohomirecki przekazał, że uczestniczył w tej sesji i pan dyrektor odpowiedział, 

że nie ma tragedii. 

Wice wójt zauważyła pewną niezgodność. Przez 4 lata nikt nie reagował , dopiero jak się 

zmieniła  władza rodzice nasłali inspekcję. Według pani Rybarczyk jest to dziwna 

sytuacja. 

 

Radna Kisielewska poinformowała, że poprzedni Wójt na bieżąco śledził sytuację, są 

protokoły , które to potwierdzają.  

Radny A. Stechnij- Wójt poprzedni deklarował, ze szkoła zostanie przeprojektowana , 

jeśli zostanie wybrany. Być może był to moment, który spowodował, że  mieszkańcy 

podjęli decyzję, aby działać w tym zakresie 

Radny I. Siwiec – Podczas zeszłorocznych dożynkach poprzedni wójt mówił ,żeby się 

wstrzymać z doraźnymi remontami obiecując całościowe , kompleksowe podejście do 

tematu budowy szkoły. 

Radny Drohomirecki – Wielokrotnie mówiono o tych remontach , są ekspertyzy , które 

nie pokazywały informacji o tragicznym stanie placówki.  

 

Anna Włodek – nieobecna 

 

RADNI: 

 

Radny Stechnij wypowiedział  się na temat informacji zawartych w raporcie o stanie 

Gminy Kobylanka za rok 2018. Wysokie wydatki , to według radnego większe zadłużenie 

Gminy. Niesie to zagrożenie dla budżetu , który i tak jest już nadwyrężony. Nie może być 

taka sytuacja, jak w przypadku Przewodniczącej Komisji Społecznej, która na 

posiedzeniu komisji ustala pewne rzeczy, by na sesji przesuwać pieniądze na inwestycje, 
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które w danym czasie nie są niezbędne. Przy okazji objazdowej wycieczki po gminie 

widziałem świetlicę w Bielkowie, na którą zostały przesunięte środki z wydatków 

bieżących. Radny zauważył, z eta inwestycja wymaga gruntownego remontu , a nie 

doraźnego łatania dziur. Pan A. Stechnij stwierdził, że przesuwanie pieniędzy z 

wydatków bieżących nie powinno się odbywać. Pani Przewodnicząc pouczyła radnego, 

aby nie opiniował organu wykonawczego. 

Radny oświadczył, że rok 2018 zakończył się złą sytuacja finansową. Zaapelował o 

zdrowy rozsądek oraz o nastawienie na politykę inwestycyjną. Zaapelował również, aby 

dać sobie wspólnie szansę na dobrą współpracę. Zadłużenie Gminy , które wynosi ponad 

23 mln , to jest kosmos. Uważa, że tamten rok był dla mieszkańców bardzo niekorzystny 

 

Radny Drohomirecki 

Wójt Przysiwek, gdy w 2014 obejmował stanowisko było widmo komisarza. Według 

opinii radnego poprzedni wójt podniósł gminę, to że wskaźniki obecnie są jakie są, 

wynika z faktu, że nie wszystko się uda  zrealizować. Radny żywi nadzieję, że kolejny 

rok,  będzie korzystniejszy  dla budżetu. Według radnego nie jest jeszcze najgorzej. 

Chodzi , aby na przyszły rok uchwalić budżet, który będzie korzystny dla wszystkich. 

 

Radny Malinowski 

Radny w swej wypowiedzi odwołal się do znanego przysłowia, w którym mowa, że nie 

ma takiej osoby , która zadowoliła wszystkich. Nie można mówić, że nic nie zrobiono. 

Wybudowano drogi, boiska  dla mieszkańców. Jesteśmy po to, żeby działać.  

 

Wójt Julita Pilecka 

Pani Wójt odniosła się do wypowiedzi radnego Drohomireckiego i sytuacji z roku 2014 i 

programu naprawczego. Przez trzy kolejne lata nie było żadnych inwestycji. Absolutnie 

nie zgadzam się, że mój poprzednik dokonał jakiegoś gospodarczego cudu i wyciągnął 

Gminę z długu. Na początku swojego urzędowania , w styczniu 2015 roku otrzymał 

3.800.000zł z podatku dochodowego i to wyprowadziło Gminę na prostą. Gdyby nie to , 

powtórzyłaby się sytuacja z roku poprzedniego. Jeśli chodzi o inwestycje, które były 

robione, to bardzo dobrze, że je się realizuje, ale nie należy ich kumulować w jednym 

roku blokując się na kolejne lata. Należy szukać środków zewnętrznych. Mówimy o 

drogach czy mieszkaniach socjalnych, mówimy o racjonalnym wydawaniu pieniędzy. 

Mówi się o współpracy , tymczasem każda uchwała, każde wnioski są prze Państwa 

blokowane, stawiana jest kontra. Pani wspomniała, że zabierane są środki z wydatków 

bieżących, aby remontować świetlicę w Bielkowie, z której skorzysta się trzy razy do 

roku. Podobnie miała się sytuacja ze szkołą w Kobylance. Pani Wójt zauważyła, że 

współpraca zacznie się układa dopiero , gdy radni zaczną myśleć o finansach publicznych 

, a nie   przesuwać środki według własnego uznania. 

 

Pani Przewodnicząca stwierdziła, że taka dyskusja nie jest tematem tego punktu. 

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kobylanka wotum zaufania – 

projekt   nr 40/19 załącznik nr 5. 

 

Pani Przewodnicząca odczytała uzasadnienie: 

 

Na podstawie art. 28aa ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

(tj. Dz. U. z 2019 r. poz. 506) wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy 
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raport o stanie gminy, który obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku 

poprzednim, w szczególności realizacji polityk, programów i strategii, uchwał rady 

gminy i budżetu obywatelskiego. Wójt Gminy Kobylanka przedstawił Radzie Gminy 

raport o stanie gminy za 2018 r. Po przeprowadzeniu debaty nad raportem Rada Gminy 

Kobylanka postanawia udzielić wotum zaufania Wójtowi Gminy Kobylanka 

 

 

Opinie klubów i  komisji – pozytywne, komisja nie opiniowała 

Dyskusja- nie odbyła się 

 

Głosowanie – 12 głosów za – karta do głosowania zał. nr 6. 

 

Radni ( Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, Cz. Grabowska, J. Malinowski, A. 

Ordon, D. Orzoł, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij  , J. Kisielewska , A. Świąder). 

Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Kobylanka wotum zaufania za 2018 rok 

stanowi załącznik nr 7. 

 

Ad.12 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok – 

projekt nr 41/19  - załącznik nr 8. 

 

Projekt przedstawiła Pani Wójt. 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Kobylanka i sprawozdania   z wykonania 

budżetu Gminy Kobylanka za 2018 rok  

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy- załącznik nr 9 

c)zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii o sprawozdaniu   z 

wykonania budżetu gminy za rok 2018  - załącznik 10 

d)zatwierdzenie sprawozdania finansowego Gminy Kobylanka wraz ze sprawozdaniem   z 

wykonania budżetu za 2018 rok – podjęcie uchwały. 

 

Procedowanie uchwały:  

 

Opinie komisji – pozytywne  

Opinie klubów -  nie było 

 

Procedowanie dyskusji  - nie odbyła się 

 

Procedura głosowania: 

Za – 12 głosów – karta do głosowania załącznik nr 11. 

Radni  ( Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, Cz. Grabowska, J. Malinowski, A. 

Ordon, D. Orzoł, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij  , J. Kisielewska , A. Świąder). 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2018 rok stanowi załącznik 

nr. 12. 

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok -– 

projekt nr 42./19 – załącznik nr 13. 
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a) rozpatrzenie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie  absolutorium  – opinię wyraził 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jakub Malinowski – załącznik nr 14 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy – odczytała Przewodnicząca RG – załącznik 

nr. 15 

c) udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Kobylanka za rok 2018 – podjęcie uchwały – 

uzasadnienie przedstawiła skarbnik Gminy Bożena Hok.  

 

 

Procedowanie uchwały: 

Opinie Komisji -  nie było  

Opinie Klubów -  pozytywne 

 

Procedowanie dyskusji: nie odbyła się 

Procedowanie uchwały : za 12 głosów – karta do głosowania załącznik nr 16. 

Radni ( Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, Cz. Grabowska, J. Malinowski, A. 

Ordon, D. Orzoł, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij  , J. Kisielewska , A. Świąder). 

Uchwała w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok stanowi załącznik 

nr 17. 

Przewodnicząca zarządziła przerwę do godz. 13.15 

 

Po przerwie Pani Przewodnicząca złożyła wniosek formalny o przeniesienie pkt14 obrad na  

miejsce pkt 23 . Pozostałe punkty nie ulegają zmianie. 

  

Głosowanie nad wnioskiem : za 12 głosów – karta do głosowania załącznik nr 18. 

( Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, Cz. Grabowska, J. Malinowski, A. Ordon, 

D. Orzoł, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij  , J. Kisielewska , A. Świąder). 

 

 Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego stanowiącego własność komunalną  – projekt nr 44/19 – załącznik 

nr 19. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła pani Irena Rybarczyk, wice wójt . 

Uchwała dotyczy lokalu przy ul. B. Chrobrego 6/3 i udzielenia bonifikaty na jego zakup. W 

roku 2017 nikt nie był zainteresowany kupnem  i w związku z powyższym zasadne jest 

zwiększenie bonifikaty. 

 

Opinie komisji –  

Opinie Klubów – pozytywnie 

 

Procedowanie dyskusji: 

 Radny Malinowski zapytał, czy bonifikata dotyczy także działki. Pani wice wójt 

odpowiedziała, że dotyczy tylko lokalu. 

 

Procedura głosowania: za 12 głosów-karta do głosowania załącznik nr 20. 

 

( Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, Cz. Grabowska, J. Malinowski, A. Ordon, 

D. Orzoł, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij  , J. Kisielewska , A. Świąder). 

Uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży lokalu 
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mieszkalnego stanowiącego własność komunalną stanowi załącznik nr 21. 

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XII/75/15 Rady Gminy Kobylanka z 

dnia  24 września 2015 r. w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kobylanka, opracowanego w ramach realizacji  

projektu pn.: Zintegrowany Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Szczecińskiego Obszaru 

Metropolitarnego – projekt nr 45/19. – załącznik nr 22. 

 

Projekt uchwały  dotyczy uchwały z roku 2015 i przedstawia program na kolejne 4 lata .  

 

Opinie komisji – pozytywne, druga negatywna 

Opinie klubów- pozytywne 

 

Procedowanie dyskusji – nie odbyła się 

 

Procedowanie głosowania : 12 głosów za – karta do głosowania załącznik nr 23. 

 

( Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, Cz. Grabowska, J. Malinowski, A. Ordon, 

D. Orzoł, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij  , J. Kisielewska , A. Świąder). 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr XII/75/15 Rady Gminy Kobylanka z dnia                 

24 września 2015 r. w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Kobylanka, opracowanego w ramach realizacji  projektu pn.: 

Zintegrowany Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Szczecińskiego Obszaru Metropolitarnego – 

załącznik nr 24. 

 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały – zmieniająca Uchwałę Nr III/20/10 Rady Gminy Kobylanka z dnia 30 

grudnia 2010 r. w sprawie uznania za pomnik przyrody - projekt nr 46/19 – załącznik nr 

25 

Projekt referował pracownik merytoryczny Marcin Lewicki.  

Projekt uchwały związany jest z procedurą zmiany nazewnictwa istniejących pomników 

przyrody przez Nadleśnictwo Kliniska. 

 

Opinie komisji – pozytywne 

Opinie Klubów – pozytywne 

 

Procedowanie dyskusji – nie odbyła się 

 

Procedowanie głosowania : 12 głosów za – karta do głosowania załącznik nr 26. 

Uchwała - zmieniająca Uchwałę Nr III/20/10 Rady Gminy Kobylanka z dnia 30 grudnia 

2010 r. w sprawie uznania za pomnik przyrody – załącznik nr 27. 

 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały – zmieniająca Uchwałę Nr XIX/121/04 Rady Gminy Kobylanka z dnia 

25 marca 2004 r. w sprawie uznania za pomniki przyrody - projekt nr 47/19. – załącznik 

nr 28. 

 

Referował pracownik merytoryczny Marcin Lewicki 
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Opinie komisji – pozytywne 

Opinie Klubów – pozytywne 

 

Procedowanie dyskusji – nie odbyła się 

 

Procedowanie głosowania : 12 głosów za – karta do głosowania załącznik nr 29. 

 

( Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, Cz. Grabowska, J. Malinowski, A. Ordon, 

D. Orzoł, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij  , J. Kisielewska , A. Świąder). 

Uchwała - zmieniająca Uchwałę Nr XIX/121/04 Rady Gminy Kobylanka z dnia 25 marca 

2004 r. w sprawie uznania za pomniki przyrody – załącznik nr 30. 

 

Ad.19 

Podjęcie uchwały – zmieniająca Uchwałę Nr VIII/56/15 Rady Gminy Kobylanka z dnia 

30 kwietnia 2015 r. w sprawie ustanowienia użytków ekologicznych – projekt nr 48/19. – 

załącznik nr 31. 

Referował pracownik merytoryczny Marcin Lewicki 

 

Opinie komisji – pozytywne 

Opinie Klubów – pozytywne 

 

Procedowanie dyskusji – nie odbyła się 

 

Procedowanie głosowania : 12 głosów za – karta do głosowania załącznik nr 32. 

 

 

( Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, Cz. Grabowska, J. Malinowski, A. Ordon, 

D. Orzoł, I. Siwiec, R. Stateczny, A. Stechnij  , J. Kisielewska , A. Świąder). 

Uchwała - zmieniająca Uchwałę Nr VIII/56/15 Rady Gminy Kobylanka z dnia 30 kwietnia 

2015 r. w sprawie ustanowienia użytków ekologicznych – załącznik nr 33. 

 

Ad.20 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Kobylanka – projekt   nr 49/19. – załącznik nr 34. 

Komisja Skarg i Wniosków zaproponowała, aby oddalić uchwałę z procedowania w związku 

z faktem ,że opinia radcy prawnego przyszła po obradach komisji. 

Głos zabrała Wójt Gminy twierdząc, że nie było takiego wniosku o opinię radcy prawnego. 

Radna Kisielewska  ma zastrzeżenia do uzasadnienia. 

 

Przewodnicząca złożyła formalny wniosek wniosek  o wycofanie uchwały do uzupełnienia o 

brakujące dokumenty. 

Pani Irena Rybarczyk zauważyła, że Komisja uznała skargę za bezzasadną. 

Radca prawny poinformowała, że Wojewoda uznał pismo za skargę i co do tego nie ma 

wątpliwości. 

Radny Stechnij wyraził swoją dezaprobatę n dla takiego stanowiska , nie zgadzając się z 

decyzją Komisji. 

Radna Kisielewska przekazała, że  nie podobają się pewne sformułowania zawarte w 

uzasadnieniu. 

 

Pani Przewodnicząca po konsultacji z radcą prawnym przekazała zgromadzonym, że 
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stwierdzenia zawarte w uzasadnieniu mogą występować. Pani Alicja Ordon wskazała, że 

można procedować głosowanie bądź wrócić projekt do ponownego rozpatrzenia, ale to z kolei 

wiąże się z faktem , iż skarżący może złożyć skargę na opieszałość komisji. 

W związku  z powyższym Pani Przewodnicząca wycofała wniosek formalny . 

Swoją opinię na temat skargi wydarzyła również Pani Wójt, która stwierdziła, że  nie będzie 

korzystać z kompensaty, która jest nietransparentna i nie jest w porządku do innych 

dłużników Gminy.  

 

Pani Przewodnicząca zarządziła 5 minut przerwy. 

Procedowanie głosowania : 

Za- 3 głosy  

( D. Dąbkowski, A. Stechnij, A. Swiąder) 

Wstrzymał się – 9 głosów 

 ( Z. Dąbkowska, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, J. Malinowski, A. Ordon, D. Orzoł, R. 

Stateczny, J. Kisielewska) – karta do głosowania załącznik nr 35. 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Kobylanka – 

załącznik nr 36. 

 

Ad. 21 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Kobylanka oraz 

nadania jej statutu – projekt nr 39/19. – załącznik nr 37. 

 

Uchwałę uzasadniła Pani Wójt. Wskazała, że była już przedmiotem rozmów na poprzedniej 

sesji i wówczas wskazali uwagi , sugestie dotyczące procedur. 

 

Opinie Komisji – negatywne 

Opinie Klubów - negatywne 

 

Pani Wójt poprosiła o uzasadnienie. Przewodnicząca Komisji Społecznej odczytała w imieniu 

klubów uzasadnienie. Kluby zaproponowały utworzenie ciała doradczego funkcjonującego 

przy Pani Wójt. Kluby wyraziły aprobatę dla działań młodzieży, jednak utworzenie 

Młodzieżowej Rady Gminy wiąże się z generowaniem kosztów. Młodzież może liczyć na 

wsparcie radnych, nabywać doświadczenia.  

W ocenie radnej uchwała jest za obszerna, nie doszło do żadnego spotkania z młodzież, znane 

są jedynie nazwiska. Pani Orzoł wyraziła również opinię jako sołtys i zauważyła, że nikt z 

młodzieży się do niej zwrócił, a przecież funkcjonuje również rada sołecka. Uważa, że 

należałoby zacząć od niższego szczebla. 

Głos zabrała wice wójt Irena Rybarczyk, twierdząc, że młodzież poniżej 18 roku życia nie 

może uczestniczyć radzie sołeckiej. 

Radny Świąder stwierdził, że sam pomysł jest bardzo dobry. Uważał, że utworzenie 

Młodzieżowej Rady Gminy pozwoliłoby młodzieży na usamodzielnienie i podejmowanie 

decyzji. 

 

Radna Cz. Grabowska mówiła o spotkaniu wraz A. Stechnijem z młodzieżą. Według radnej 

młodzież przyszła nieprzygotowana na spotkanie. Poza tym radna poinformowała, że 

zaproponowała, aby młodzież wystosowała pismo do RG , przewodniczącej , ale skończyło 

się to jedynie „wilczym zapędzie”. Radna proponowała, aby uczestniczyli w obradach 

komisji, zobaczyć jak pracuje sołtys. 

Radny Stechnij  zauważył, że Gmina powinna wspierać ideę tworzenia inicjatyw. 

Wcześniejsze spotkanie miało charakter konsultacyjny, według opinii A. Stechnija to są 
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młodzi ludzie, których pozytywnie są odbierani. Radny przeczytał sms od przedstawiciela 

młodzieży , który nie mógł przybyć na sesję. 

Radna Grabowska stwierdziła, że sa wakacje i młodzież mogła przyjść na sesję. 

Radny Malinowski zapytał o różnicę między ciałem doradczym a Młodzieżową Radą Gminy. 

Zaproponował powołanie organu, aby sprawdzić jak funkcjonuje i za pół roku można 

powrócić do dyskusji. 

Radna Orzoł stwierdziła, że skoro młodzież jest zainteresowana, to dlaczego nikt z tej 

młodzieży nie pojawił się na sesji. 

Pani Wójt również zabrała głos twierdząc, że młodzież nie chce ciała doradczego, które 

zaproponowała komisja i kluby. Oni chcą utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy . Na 

poprzedniej sesji było złe uzasadnienie , teraz Państwu nie odpowiada, ze statut jest za 

obszerny. Pani Grabowska twierdzi, że przyszła na spotkanie nieprzygotowana, a mnie 

mówiła, że poczytała, zarzuca się, że młodzież wygeneruje koszty. Jakie to maja być koszty , 

za ciastka i kawę. Młodzież wyszła z inicjatywą , która jest skutecznie przez radnych 

niszczona. Pani Orzoł była zaproszona na spotkanie , ale nie przyszła, a chodziło o 

przedyskutowanie statutu. To dlatego to spotkanie miało charakter nieformalny. Młodzież 

chciała dawać swoje oceny i opinie. 

Pani Wójt wyraziła dezaprobatę wobec takiej postawy radnych. 

Przewodnicząca udzieliła głosu radnej Grabowskiej, która powiedziała do Pani Wójt, aby nie 

kłamała. Pani Julita Pilecka odpowiedziała, żeby to pani Grabowska nie kłamała. Wywiązała 

się ostra wymiana zdań, podczas której p. Julita Pilecka uderzała ręką w stół. Pani Wójt 

opuściła salę obrad. 

Wobec takiej sytuacji, przewodnicząca natychmiast zarządziła przerwę. 

Po przerwie przystąpiono do procedury głosowania: 

Za -2 głosy 

( A. Stechnij, A.świader) 

Przeciw – 9 głosów  

( Z. Dąbkowska, D. Dąbkowski, Z. Drohomirecki, Z. Gołembowski, Cz. Grabowska, 

J.Kisielewska, J. Malinowski, A. Ordon, D. Orzoł, R. StatecznY) – karta do głosowania 

załącznik nr 38. 

 

Ad. 22 

Odpowiedzi na złożone interpelacje i zapytania 

Zapytanie dotyczące mieszkania dla pani Dubrowskiej. Pani Wójt zaproponowała, aby nie 

sugerować się plotkami na ten temat. Poinformowała, że są dwa mieszkania i o przydziale 

zdecyduje powołana do tego komisja. 

Pani Dąbkowska nie może uczestniczyć w obradach komisji mieszkaniowej. Jest to komisja 

zamknięta , ponieważ są tam dane wrażliwe. 

Jeśli chodzi o zajęcia w CkiR , nie było to zaplanowane w budżecie, ale była przeprowadzona 

rozmowa i p. Jasińska stworzy harmonogram zajęć. 

Odpowiedzi na interpelację radnej Grabowskiej udzieliła pani Irena Rybarczyk. 

Poinformowała radną ,że struga Sowno jest własnością Wód Polskich, jeśli zaś chodzi o 

skarpę, to należy ona do Lasów Państwowych . Jesteśmy w trakcie przygotowywania 

dokumentacji. My nie jesteśmy właścicielami tych terenów, zgłosimy to. 

Sprawa drogi, o której mówił radny Drohomirecki, są podejmowane działania przez Urząd, 

aby ułatwić dostęp mieszkańcom do drogi 

Stawek – pani Wójt przekaże sprawę do odpowiedniego referatu. 

Dotacja do samochodu dla Bielkowa, zabezpieczone są pieniądze z samochodu dla Straży 

Gminnej i zostaną one przesunięte zarządzeniem. Lada moment wpłyną pieniądze ze 

Stargardu dla ratownictwa wodnego i będzie można zabezpieczyć kwotę potrzebną. 
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Jeśli chodzi o umieszczoną reklamę, została podjęta interwencja, właściciele zostali 

zobowiązani do usunięcia reklamy pod rygorem kary. 

Odpowiadam na interpelacje na tyle, ile mogę. Sprzątanie ul. Jeziornej jest jednym z 

elementów służby komunalnej, natomiast kosze powinny być postawione przez sołtysa . 

Ustawienie znaków na drogach wewnętrznych wymaga zgody właścicieli , wszystkich. 

Budowa sieci światłowodowej. Temat został poruszony , operator  wiele lat wcześniej 

zaproponował miejsca, gdzie nie było Internetu. 

Realizacja ścieżki jest na tym samym etapie , co wcześniej. 

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok – projekt  nr  43/19. – 

załącznik  nr  39 

Referowała skarbnik , Bożena Hok 

1. Zwiększa się dochody bieżące budżetu gminy na 2019 r. o łączną kwotę 32.000 zł, w 

tym:  

• z tytułu wpływu z opłat za zajęcie pasa drogowego – 20.000 zł  

      • z tytułu wpływu z różnych dochodów – 12.000 zł  

 

2. Wprowadza się zmiany limitów wydatków w budżecie gminy w 2019 r. według  

poniższego zestawienia: Rozdział § Treść Zmiana Uzasadnienie 60016 6050 Budowa 

chodnika w Bielkowie -20 000,00 W związku z planowaną modernizacją drogi 

wojewódzkiej nr 120, ZZDW w Koszalinie planuje w przyszłym roku rozpocząć prace 

projektowe na remont tej drogi wraz z odwodnieniem i budową chodnika wzdłuż całej 

miejscowości Bielkowo. Ponoszenie wydatków w tym roku nie znajduje uzasadnienia. 

75023 4270 Naprawy sprzętu 2 200,00 Istnieje konieczność naprawy drukarki w punkcie 

obsługi interesanta. Koszt wymiany zespołu bębna to kwota około 1500 zł. Ponadto 

konieczna jest naprawa zmywarki, której koszt szacuje się na 700 zł. Rada Gminy 

zmniejszyła wydatki bieżące na utrzymanie urzędu w kwocie 150.000 zł co oznacza brak 

środków na podstawową działalność, która służy przede wszystkim mieszkańcom gminy. 

75023 4300 Zakup usług pocztowych 30 000,00 Bardzo wysoki wzrost usług pocztowych 

spowodował, że środki zaplanowane w budżecie gminy na 2019 r. w kwocie 75.000 zł na 

usługi pocztowe są dalece niewystarczające. Wydatki na ten cel do końca miesiąca maja 

2019 r. poniesiono w wysokości 59.958,20 zł, konieczne jest w związku z tym 

zwiększenie wydatków. 90001 4210 Partycypacje z mieszkańcami w budowie sieci 

wodnokanalizacyjnych 10 000,00 W latach ubiegłych zawarto z mieszkańcami 

porozumienia i umowy partycypacyjne związane z przejęciem sieci wodno-

kanalizacyjnych, z których gmina musi się wywiązać. Rada gminy zmniejszyła wydatki w 

tym dziale o kwotę 50.000 zł. Na 01.01.2019 r. zobowiązania wynikające z zawartych 

umów wynoszą 30.000 zł, natomiast wnioskowane przez inwestorów kwoty opiewają na 

łączną sumę 530.000 zł. 90004 4300 Wycinka i pielęgnacja drzew 30 000,00 Do dnia 7 

czerwca 2019 r. na zabiegi związane z utrzymaniem zieleni komunalnej wydano 34 

786,80 zł (wycięto 80 drzew, 1400 m² krzewów, sprzątnięto 13 wiatrołomów, wykonano 

cięcia pielęgnacyjne, sanitarne lub techniczne 40 drzew, pocięto na klocki i dostarczono 

podopiecznym Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 31,5 mp drewna). Największe 

kwoty generuje usuwanie zadrzewień i zakrzewień z lokalnych dróg dojazdowych, które 

wcześniej stanowiły własność Skarbu Państwa lub których przebieg nie pokrywa się z 

działką geodezyjną stanowiącą drogę, co obecnie uniemożliwia właścicielom dojazd do 

działek położonych wzdłuż ww. dróg ze względu na występowanie zadrzewień lub 

zakrzewień. Rada gminy zmniejszyła wydatki na ten cel o kwotę 50.000 zł. 90015 4270 

Konserwacja oświetlenia ulicznego 12 000,00 W listopadzie 2018 roku została podpisana 
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umowa z ENEA Oświetlenie na kwotę 111 551,66 zł brutto. W budżecie na ten cel 

zabezpieczono kwotę 100.000 zł, n należy zwiększyć brakujące środki finansowe. 92109 

6050 Przebudowa węzła cieplnego wraz z modernizacją pomieszczeń świetlicy wiejskiej 

w świetlicy w Bielkowie -52 200,00 Po zakończeniu modernizacji węzła cieplnego wraz z 

wymianą c.o. w świetlicy, w budżecie pozostały środki w wysokości około 65.000 zł. Jest 

to zbyt niska kwota na rozpoczęcie jakichkolwiek innych prac budowlanych. Ponadto, 

projekt wentylacji wraz z montażem sufitu podwieszanego pochodzi z 2007 r. Celowym 

jest wykonanie nowego projektu uwzględniającego tańsze i nowsze rozwiązania 

techniczne z możliwością wykorzystania odnawialnych źródeł energii. Dodatkowo 

planuje się wykonanie remontu świetlicy w Bielkowie z wykorzystaniem środków 

zewnętrznych w latach 2020-2021. 

 

Opinie klubów: negatywne 

 

Opinie komisji :zaproponowały zmiany, które przedstawiła Radna Orzoł 

 

Procedowanie dyskusji: 

 

 Pani skarbnik zaapelowała do radnych o uchwalenie zmiana w budżecie wskazując na wiele 

aspektów, które wpływają na taki stan rzeczy. Pani Bożena Hok poinformowała radnych, że 

bardzo wzrost usługi pocztowej wymagana jest konserwacja oświetlenia ulicznego, wycinka 

drzew. Pani skarbnik przekazała, że najważniejszą kwestią jest zabezpieczenie pieniędzy na 

bieżące wydatki. 

Radna Kisielewska zaproponowała, aby wystąpić do Poczty Polskiej o udzielenie upustów na 

usługi.  

Radny Stechnij zauważył, ze Urząd musi funkcjonować i należy zabezpieczyć środki  na to, 

aby nie paraliżować jego działania. Radny  po raz kolejny wskazał ,że należy  ustalić 

hierarchię wydatków. 

Pani Rybarczyk wskazała, że to radni zmniejszyli wydatki na obsługę gminy. 

Radna Orzoł poinformowała, że sukcesywnie  są przekazywane pieniądze na potrzeby Gminy 

i mieszkańców. Poprosiła, aby nie zarzucać radzie, że nie współpracuje z gminą i działa na jej 

szkodę. 

Pan Stateczny zauważył, że wycinka drzew była nieprawidłowa i czy faktura została 

opłacona? 

Pani skarbnik przekazała, że rozumie to wszystko, ale mówi tez o podstawowych rzeczach, 

które należy zabezpieczyć dla pracowników.  

 

Pani Orzoł odpowiadając poinformowała, że Pani Wójt nie chce współpracować. 

Radna Dąbkowska wspomniała o drodze przy szkole i niebezpieczeństwie na przejściu dla 

dzieci. 

Głos zabrał radny Świąder, który stwierdził, że wszelkie te inwestycje o których Państwo 

mówią, są efektem kampanii wyborczej. 

 

Radny Malinowski nawiązał  do wycinki drzew., zmniejszona kwota w zupełności wystarczy. 

Nam też zależy , aby zaoszczędzić. 

 Pani Wójt nawiązała  do opisu  zmian budżetowych. Pokazała jak wyglądało to za 

poprzednika. 

Bez opisu. Pani Julita Pilecka mówiła o współpracy , która od początku źle się układała. 

Wskazała, jak rada za każdym razem  dokonuje zmian w budżecie na sesji.  

Decyzja Pani wójt jest taka, że wycofuje projekt uchwały  z procedowania. 
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W trakcie dyskusji, radna Orzoł zauważyła, że z zadań , które już wcześniej zaplanowane  nie 

może zabrać pieniędzy, ponieważ to uderza w mieszkańców. Były już wprowadzone 

autopoprawki  do budżetu. 

 

Ad.23 

Wolne wnioski i informacje. 

Przewodnicząca zadała  pytanie: 

 

Dlaczego projekty uchwał zostały uznane jako niezgodne z zapisami. 

 

Odpowiedź Pani Wójt: 

 

W pierwszej uchwale  były wykreślenia z regulaminu. 

W drugiej uchwale stwierdzono, że nie mieliśmy prawa limitować odbioru odpadów. 

 Będziemy się od tego odwoływać.  

 

 

Radny Świąder poinformował, jak widzi swoja pracę w radzie. Marzeniem jest, aby decyzje 

były wypracowywane , aby była merytoryczna dyskusja. Radny poprosił, aby wziąć pod 

uwagę jego osobę jako kandydata na członka do Komisji Rozwoju. 

 

Radna Grabowska nawiązała w swej wypowiedzi do Dni Kobylanki i frekwencji, o której 

mówiła Pani Wójt. Radna wskazała, że bez znaczenia czy byłoby trzech czy siedmiu 

sołtysów, to i tak by to nie podniosło frekwencji. Ponadto poinformowała, że  w Morzyczynie 

i Kobylance mieszka o wiele więcej mieszkańców. 

Radna Grabowska chciała również sprostować pewna informację, która uzyskała na swój 

temat. Pani Cz. Grabowska powiedziała, że chodzą plotki ,iż chce zabrać dla siebie na drogę 

stare dachówki ze szkoły w Kunowie. Takie informacje miała rozpowiadać sołtys Kunowa.  

Odniosła się również do gazetki gminnej i informacji dotyczącej wywożenia odpadów. 

Pani Grabowska poinformowała również ,że jest zbulwersowana zachowaniem Wójt Gminy i 

złoży w związku z powyższym skargę na  niestosowne zachowanie i użycie w stosunku do 

mnie słowa „ zamknij się”. 

Pani Wójt ustosunkowała się do tej wypowiedzi i przekazała, że nie zwróciła się do radnej 

słowami „ zamknij się” . Pani Grabowska powiedziała do Pani Wójt, że” nie jest jej 

koleżanką, a Pani Wójt odpowiedziała, że „ całe szczęście”. Julita Pilecka zaproponowała, 

aby przejrzeć nagranie. Słowa pani Grabowskiej potwierdził radny Gołembowski. 

 

Pani Wójt ustosunkowała się do wydarzeń, które miały miejsce na sesji  i zachowania 

radnych.  

Poinformowała, że pomimo starała się zachować spokój, to w atmosferze ciągłego 

upominania oraz ataków można stracić cierpliwość. 

Jeśli zaś chodzi o spotkanie z sołtysami , to Pani Wójt mówiła o spotkaniu , na które było 

wysłane zaproszenie, a prawie nikt się nie stawił, a nie o Dniach Kobylanki. Pani Wójt  

chciała zintegrować całą gminę , jednak to się nie udało. 

 

Radna Dąbkowska przedstawiła kilka uwag na temat współpracy z Wójt. Pani radna 

poinformowała, że jeśli chodzi o Dni Kobylanki , nie otrzymała zaproszenia , a kiedyś radni 

otrzymywali . Ponadto w nawiązaniu do imprezy , która się odbyła, radna przekazała, że w 

tym czasie było wiele innych imprez. Zaapelowała, aby na początku roku spotkać się i ustalić 
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terminy imprez, żeby to ze sobą nie kolidowało. Poinformowała również, że ostatniej gazetki 

nie otrzymała i ,że było to celowe działanie osoby roznoszącej. 

Wspomniała również o wycince drzew, 

Pani Wójt odpowiadając wskazała, że wycinka drzew nie dotyczy tylko zdrowych , ale 

uschłych  rozrosłych krzewów, więc pieniądze tak naprawdę są potrzebne przez cały rok. 

Natomiast jeśli chodzi o gazetkę, to zależy od ilości  wydanych egzemplarzy. Pani Wójt 

zapewniła również, że jest za spotkaniami , podczas których zostaną omówione imprezy. 

Jednak nie jest o nich informowana. Spotkania sołtysów odbywają się z panią dyrektor CKiR 

.Jeśli chodzi o termin Dni Kobylanki , to wójt od początku wskazywała datę 14-16.06.2019 r. 

Radny Swiąder zaapelował, aby w tych wspólnych relacjach postarać się wystudzić emocje, 

bo szkoda czasu na takie rzeczy. 

Pani Irena Rybarczyk poinformowała radnych, że argument dotyczący ścinania drzew wiosna 

jest nietrafiony. W razie burz czy wichur drzewa również się łamią i jest potrzeba ich 

przycięcia, a w więc przez cały rok  muszą być zabezpieczone na to pieniądze. 

Radny Malinowski stwierdził, że jeśli zajdzie taka potrzeba te środki będą zabezpieczone. 

Natomiast Przewodnicząca wskazała, że mieszkańcy we własnym zakresie potrafią przyciąć 

drzewa. 

Radny Gołembowski zapytał, czy dyrektor CKiR nie może prowadzić imprezy podczas Dni 

Kobylanki? 

Radny Stechnij zapytał , czy strażnicy gminni muszą wozić korespondencję, czy nie można 

jakoś ułatwić pracy biura? 

 

Radna Kisielewska poruszyła kwestie kąpieliska Miedwie, przyprowadzania psów na plażę 

ich kąpieli w jeziorze. Pani Kisielewska uważa, e strażnicy powinni również patrolować plażę 

nad j. Miedwie, aby zapobiegać takim incydentom. Ludzie się bulwersują, bo przecież jest 

zakaz . Radna poruszyła temat wydawanej gazetki gminnej, zwróciła się z prośba, aby 

kontrolować, co jest napisane, aby uniknąć w przyszłości niedomówień Ponadto radna 

oczekuje informacji zwrotnej dotyczącej zasad dostępności do informacji publicznej. Miała 

zostać udzielona do dnia 15 czerwca 2019 r. 

 

Ad. 24 

Zamknięcie obrad 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy A. Ordon podziękowała 

radnym za przybycie i dokonała zamknięcia IX sesji Rady Gminy o godz. 16.50 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Jaskulska 

 

 

 

 

 

 

 


